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#ISTRA JE VODEĆA REGIJA U HRVATSKOJ I U OVOM DIJELU EUROPE PO NELEGALNIM

GRAĐEVINAMA I ZAHVATIMA U PROSTORU#

Umaški i vodnjanski gradonačelnici Vili Bassanese (SDP) i Edi Pastrovicchio (nezavisni) u

utorak su ocijenili da je bespravna gradnja i uzurpacija poljoprivrednog i šumskog zemljišta u

Istri bumerang licemjerne politike čiji su razmjeri toliki da je ugrožen opstanak, održivi razvoj i

budućnost Istre.

Konferenciju za novinare održali su usred 'istarskih favela' gdje je njih oko 400 stotine različitih

nastambi niklo na poljoprivrednom zemljištu na predjelu Mandriol u Vodnjanu. - Uglavnom je

riječ o nekoliko velikih poljoprivrednih parcela koje su ljudi prodali a mešetari parcelirali na

200-300 metara četvornih. I danas vidite što imamo, kaže Pastrovicchio.

"To što trenutno imamo u prostoru je ostavština IDS-ove vlasti, i to se mora znati. Veliki dio

odgovornosti snosi upravo župan Boris Miletić koji je bio predsjednik IDS-a i koji je prije dva

mjeseca kao župan, bez znanja gradonačelnika u Istri, sazvao konferenciju za novinare na

ovom području, čime očito radi svoj PR i kampanju za izbore", rekao je Bassanese na

konferenciji za novinare u Mandriolu, na području Vodnjana.

"Piroman maskiran u vatrogasca nas neće spasiti, već će izazvati još veću vatru", poručio je

Bassanese, umaški gradonačelnik i predsjednik istarskog SDP-a misleći na sadašnjeg župana

Borisa Miletića, bivšeg predsjednika IDS-a.

Bassanese (SDP): Otvaranjem jedne aplikacije ne rješava se bespravna gradnja

Ustvrdio je i da "IDS sada ne zna kako se postaviti", ali i da se "otvaranjem jedne aplikacije ne

rješava bespravna gradnja".

Ocijenio je također da su u slučaju bespravne gradnje "zakazali svi župani u Istri u proteklih 30

godina, a da rezultati njihovog nerada dolaze sada na naplatu" te da je stanje alarmantno.

Podsjetio je da je Istra 1993. imala oko 200 tisuća stanovnika, oko 50 tisuća nestalnih

stanovnika, a prema tadašnjim procjenama deset tisuća njih stanovalo je u kamp kućicama i

drugim objektima u šumama. Nelegalnih objekata je tada bilo oko 16 tisuća, naveo je.

"Nakon 30 godina, Istra danas ima 200 tisuća stanovnika te oko 170 tisuća nestalnih, odnosno

120 tisuća više, te je procjena da je oko 50 tisuća ljudi smješteno u kamp kućicama. A nitko ne

zna koliko ima bespravnih objekata, procjenjuje se oko 50 tisuća, vjerojatno i više po šumama i

gorama. To je neprihvatljivo. Prije početka legalizacije, broj nelegalnih objekata je prelazio

100.000., istaknuo je te dodao da je Istra danas vodeća županija po bespravnoj gradnji, ne

samo u Hrvatskoj, već u ovom djelu Europe.

Veliki udio odgovornosti snosi i župan Boris Miletić, koji je bio predsjednik IDS-a i koji je bez

znanja gradonačelnika Pastrovicchija sazvao ovdje konferenciju za medije, po čemu je očito da

samo radi na svom PR-u. Da je imao želje riješiti bespravnu gradnju, mogao je to dok je bio u

moći, dok je bio predsjednik IDS-a", rekao je Bassanese.
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"Uzurpacija poljoprivrednog i šumskog zemljišta je veliki biznis, time nam je ugrožen ostanak,

održivi razvoj i budućnost", ustvrdio je Bassanese pojašnjavajući kako se 'rupama u zakonima i

pravilnicima' uz veliku pomoć geodeta i sudova nelegalni objekti bez provjere upisuju u knjige a

ilegalni graditelji dobivaju ulicu, broj, prebivalište i osobnu iskaznicu. Stoga je apelirao na

izmjenu dijela suprostavljenih ili nedovoljno definiranih odredbi u dijelu zakona koji reguliraju

prostorno uređenje i gradnju. 

U Vodnjanu 760 terenskih očevida: Komunalci izdali 46 rješenja o uklanjanu, 40 je u

postupku građevinske inspekcije te 79 kod šumarske  

Gradonačelnik Vodnjana Pastrovicchio rekao je da Grad Vodnjan do 2021. nije ažurno provodio

mjere iz svoje nadležnosti radi sprječavanja daljnje bespravne gradnje i otklanjanja

nepravilnosti.

Rezultati dosadašnjih aktivnosti ogledaju na 760 terenskih očevida, od čega je komunalno

redarstvo izdalo ukupno 46 rješenja o uklanjanju, 79 prijava proslijeđeno je na nadležno

postupanje šumarskoj inspekciji, a 40 prijava na postupanje građevinskoj inspekciji, izvijestio je

te napomenuo da su bile uklonjene samo dvije mobilne kućice "jer su predmeti još u obradi".

"Za sada su uklonjena samo dva objekta samoinicijativno. Za ostale čekamo povratnice,

očitovanja, sve po rokovima, i zadnji dokument - rješenje o uklanjanju. Ako onda po rokovima

ne uklone objekt, onda ide upravni postupak pa kazne. Nama je cilj da vlasnici što prije sami

uklone nelegalne objekte", rekao je Pastrovicchio i naveo da je u takvom postupku oko 400

predmeta. Odgovarajući na pitanje novinara, istaknuo je da od 15 objekata u Istri, koje ruše po

rješenju građevinske inspekcije, nijedan nije na Vodnjanštini, ali je građevinska inspekcija

postavila oko 45 oznaka o zatvaranju gradilišta na tom području.

Početkom ožujka u Istri je počela velika akcija Državnog inspektorata, a u samo 10 dana na

području Rovinja, Umaga i Ližnjana srušeno je 14 kuća. Rezultat je to suradnje DIRH-a s

tamošnjim lokalnim vlastima, ali i višemjesečnih aktivnosti koje su rezultirale s više od stotinu

inspekcijskih nadzora u Istri. (iPress)  
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